
Beste relatie, 

Zoals bekend is met ingang van 2023 de rechtmatigheidsverantwoording ingevoerd 

provincies, gemeenten en gemeenschappelijke regelingen. Hoewel deze aanpassing al jaren 

in voorbereiding is, is het Rijk laat met de formele aanpassing van de regelgeving die 

hiermee samenhangt. 

De gemeentewet is inmiddels gewijzigd maar de andere voorschriften waaronder het BBV en 

het besluit accountantscontrole decentrale overheden (bado) nog niet. Bij gebrek aan 

formele kaders is definitieve afronding van het opstellen en de controle van de jaarstukken 

niet mogelijk. 

U en wij weten immers, strikt genomen, niet welke spelregels voor de jaarstukken en de 

controle er op gelden. 

Berichtgeving vanuit januari 2024: 

Vorige week is de NBA, onze beroepsorganisatie, verrast door de mededeling van BZK dat 

het afronden van het regelgevingstraject niet eerder dan rond 1 april 2024 verwacht wordt. 

De NBA heeft BZK gewezen op de gevolgen die dat heeft voor met name 

gemeenschappelijke regelingen. De NBA heeft aangedrongen op de versnelling van het 

proces maar of die oproep effect sorteert is de vraag. Daarnaast vinden wij dat BZK hierover 

het veld moet informeren en dat de communicatie niet via de accountant hoort plaats te 

vinden. 

Omdat vooralsnog er geen berichtgeving vanuit BZK naar de sector is gegaan, willen wij 

jullie op de hoogte brengen van het feit dat dit speelt, zodat ook bestuurlijk de verwachtingen 

rondom de afronding van de jaarstukken 2023, kunnen worden beheerst. 

Wij benadrukken dat dit niet alleen gaat om het afgeven van de controleverklaring maar ook 

over het formeel voorlopig vaststellen van de jaarstukken (veelal voor 15 april). Mochten er 

vragen zijn, aarzel dan niet om contact op te nemen met ondergetekende. 

Berichtgeving vanuit februari 2024: 

Eind februari was er een ingelaste bijeenkomst van de sectorcommissie decentrale 

overheden. Belangrijkste berichtgeving uit deze bijeenkomst betrof het verwerpen van de 

constatering van BZK in de laatste nieuwsbrief, dat er twee opties zouden zijn, namelijk de 

nieuwe situatie met rechtmatigheidsverantwoording, of de oude situatie met een dubbel 

accountantsoordeel. Er bestaat maar één optie: de nieuwe situatie met de 

rechtmatigheidsverantwoording. Relevante argumenten: 

1. De gemeentewet is aangepast, en daarin staat dat de accountant een oordeel geeft 
over de getrouwheid van de jaarrekening, alsmede over de rechtmatige besteding 
van de SiSa bijdrage. 

2. Het BADO verwijst naar de gemeentewet; 
3. Het BBV is weliswaar niet aangepast, maar beide vertegenwoordigers uit de 

commissie bevestigen dat het BBV een minimum eisen stelt, iedere extra toelichting, 
dus ook een rechtmatigheidsverantwoording, is toegestaan. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Antine van de Groep 


